
Farního sboru Českobratrské církve evangelické v Poděbradech

SBOROVÝ DOPIS
ADVENT 2022

NADCHÁZEJÍCÍ UDÁLOSTI

První adventní neděle
(neděle 27. listopadu, 9:45)

Adventní tvoření
(neděle 27. listopadu, po bohoslužbách)

Výroba svíček, věnců, perníčků. Oběd.

Vánoční divadlo dětí – Klopýtání za 
hvězdou
(neděle 18. prosince, 9:45)

Štědrovečerní bohoslužby
(sobota 24. prosince, 16:00)

Boží hod vánoční
(neděle 25. prosince 9:45)

Nový rok – bohoslužby
(neděle 1. ledna 2023, 9:45)

Ekumenická setkání 
poděbradských církví
(termín v jednání, 3x v lednu 2023)

PRAVIDELNÁ SETKÁNÍ

Bohoslužby 
(neděle, 9:45)

Nedělka pro děti 
(neděle, 9:45, během bohoslužeb)

Kavárnička 
(pondělí, 14:00)

Maminky s dětmi
(čtvrtek, 9:00)

Biblická pro mladší děti
(pátek, 13:00) (1. – 4. tř.)

Biblická pro starší děti
(pátek 14:00) (ostatní)

Konfirmační
(termín bude upřesněn)

Česko-ukrajinský klub stolních her
(pátek, 15:00 – 17:00)

Mládež
(dle domluvy, zpravidla pátek, 18:30)

Konfirmační
(sobota, dle dohody)

Kalendář
Milí čtenáři sborového dopisu,

Advent léta Páně 2022 je tu. Je hodně po-
chmurný, kousek od nás zuří válka, chvilkové 
výpadky proudu nám připomenou nepředsta-
vitelnou realitu těch, kdo proud, vodu, teplo 
nemají vůbec. Neutěšená situace rodin upr-
chlíků, snad sice v bezpečí, ale v jakých pod-
mínkách a s jakou budoucností? A do toho 
vesele znějící vánoční koledy a nákupní horeč-
ka v plném proudu. Ano, adventní texty bu-
dou (opět a opět) ozvučné – jak v pohledu na 
svět okolo nás, tak snad také v naději, kterou 
přesto máme. Kéž nám v temnotě zazáří veliké 
světlo také letos!

Martin Fér

Advent
Jan KRUPA

V těch dnech po onom soužení zatmí se 

slunce a měsíc ztratí svou záři, hvězdy budou 

padat z nebe a mocnosti, které jsou v nebe-

sích, se zachvějí.

A tehdy uzří Syna člověka přicházet v o-

blacích s velikou mocí a slávou. Tehdy vyšle 

anděly a shromáždí své vyvolené od čtyř úhlů 

světa, od nejzazších konců země po nejzazší 

konce nebe.

Od fíkovníku si vezměte poučení: Když už 

jeho větev raší a vyráží listí, víte, že léto je 

blízko. Tak i vy, až uvidíte, že se toto děje, 

vězte, že ten čas je blízko, přede dveřmi.

Amen, pravím vám, že nepomine toto po-

kolení, než se to všecko stane. Nebe a země 

pominou, ale má slova nepominou.

Markovo evangelium 13, 24–31                                                                                                             

Na první přečtení mohou ta slova působit 
trochu tísnivě. Co všechno se to má dít? Ještě 
větší hrůzy, než jaké už byly, jaké známe? Na 
příchod Páně, o kterém se v adventu mluví, se 
máme těšit, nebo se spíš máme bát?

Nebojte se, píše evangelista do své doby. Do 
doby minimálně tak nejisté, jako je ta naše. 
Nebojte se a neděste. Nenechte se zviklat tím, 
co se děje v tomto světě, tím, jak mnozí kolem 
vás uvažují a jednají. Nenechte se strhnout 
k chybnému jednání ze strachu a v závislosti 
na lživých slibech vůdců. Ať padají hvězdy 
z oblohy, ať se dějí jakékoli hrůzy a nepravos-
ti, ať přijde cokoli těžkého a život ohrožu-
jícího, něco, o čem teď třeba nemáme ani 
potuchy, spoléhejte na Syna člověka, Ježíše 
Krista. Svět sice spěje ke svému konci a jeho 
vnější podoba třeba bude změněna (a kdy to 
bude, je jedno – protože hrozně to vypadá po-

řád), ale rozhodující hodnotou všeho bytí je 
vztah člověka k Bohu a k druhým lidem. Těm-
to vztahům zakotveným v Bohu patří budou-
cnost, která přesahuje dosavadní rozměry 
života.

Nedejte se odradit ani svými vlastními 
pochybnostmi ani sebetíživější skutečností, 
která dopadá na vás, na vaše bližní, na celý 
svět. Jako rašící výhonky fíkovníku oznamují, 
že se blíží sklizeň, tak neochvějně a jistě platí, 
že se blíží den Ježíšova druhého příchodu. To 
ať vás naplní především nadějí. Ať vás to neo-
chromí, ale vede dál k plnění všech normál-
ních úkolů, k práci, kterou děláte, ke službě, 
jíž sloužíte, k víře, že Ježíšova slovo platí po-
řád. Nepominou, jak on sám ujišťuje. Na ně je 
proto potřeba se soustředit, v nich hledat, co 
je dobré, co stojí za to dělat, o co usilovat, co 
brát vážně. Není to jedno. Cílem dějin není 
jejich konec, ale jejich kvalitativní proměna. A 
tou je příchod království Božího, jak ho 
zvěstoval Ježíš. 

Čekat Ježíšův příchod, advent, znamená žít 
vzpřímeně, ne s hlavou strachem staženou 
mezi rameny ani skloněnou k tomu svému bez 
zájmu o okolní svět. Vyhlížet Ježíšův příchod 
znamená žít s nadějí do budoucnosti a pro bu-
doucnost. Nevzpomínáme jen na to, jak se 
kdysi Ježíš narodil v Betlémě na slámě, jak je 
to neuvěřitelně dávno a jak je od té doby svět 
jiný. Připomínáme si, že do tohoto světa Ježíš 
přišel a ve svém Duchu stále přichází, aby nám 
byl blízko, aby ukázal Boží lásku ke každému 
člověku a aby nám dal naději, že Bůh pro kaž-
dého z nás a pro celý tento svět připravil do-
brý cíl. Ten vyhlížíme v naději, kterou pode-

(pokračování na str. 3)



Hospodin budoval svůj dům (Žalm 127,1)
Josef LOUNEK

16. prosince 2022 uplyne 60 roků od sla-
vnostního otevření naší modlitebny vybudo-
vané přestavbou „staré fary“ v roce 1962. 
Modlitbou ji tehdy posvětil a svému účelu 
odevzdal ThDr. Viktor Hájek, synodní senior 
Českobratrské církve evangelické.

Už od roku 1912 při tvorbě regulačního plá-
nu pro Poděbrady bylo jasné, že evangelický 
kostel a další budovy musí ustoupit napřímení 

stále frekventovanější silnice na Nymburk v ú-
seku Vlašského náměstí. Odpovědná instituce 
první Československé republiky po provedené 
revizi převzala toto řešení do svého regulač-
ního plánu. Právě tak komunistická moc po 
roce 1948 převzala toto řešení do svého 
směrného plánu. Konec našeho původního 
kostela byl po mnoha daných a opět odvolá-
vaných termínech stanoven s konečnou plat-
ností k 31. 12. 1962.

V roce 1930 zvítězil projekt na komplexní 
vyřešení stavebního záměru celého areálu 
sboru ČCE v Poděbradech. Projektoval jej Ing. 
arch. Bohumír Kozák z Prahy a dodnes je ulo-
žen v archivu sboru. Pokud by došlo ke kom-
plexní realizaci tohoto záměru, jednotlivé 
stavby by odpovídaly potřebám sboru a repre-
sentovaly by jej navenek svým moderním 
funkcionalistickým slohem. S lítostí musím 
konstatovat, že z tohoto projektu byla realizo-

vána pouze „nová fara“. Pro kostel byl položen 
v roce 1935 pouze základní kámen. Na něm je 
nyní umístěn keramický kalich a stojí před 
budovou modlitebny na východní straně k sil-
nici. Proč stavební aktivita sboru nepokračo-
vala, nevím, zjistit to by znamenalo další stu-
dium archivních podkladů, což by si vyžádalo 
mnoho času. Finanční to ale problém tehdy 
určitě nebyl. V pozdějších letech jsem přišel 

na zápis v kronice: “Pykáme nyní za své staré 
hříchy, za svou někdejší šetrnost, snad až la-
kotu, pohodlnost, nezájem a neochotu.“

Teprve v roce 1956 se objevují první znám-
ky jednání se státní správou o vybudování no-
vého kostela, ale to vše jako odraz a reakce na 
stále urgovaný požadavek ze strany státní 
správy na demolici starého kostela. Je třeba 
konstatovat, že od té doby probíhají jednání 
se státní správou o vybudování nového kostela 
průběžně, někdy s menšími, tu s většími pře-
stávkami, až do roku 1959, kdy je předložen 
projekt architektů Bareše a Švihálka, jehož 
nákres (perspektiva) visí na stěně v Ekklésii. 
Politická moc se takové stavby zalekla, pláno-
vací komise ONV vyškrtla realizaci této stavby 
až do roku 1963 ze soupisu staveb státem ga-
rantovaných a sdělila zástupcům sboru, že 
uvažovaná stavba není generální opravou, ale 
investicí (cena GO 885.000 v tehdejší měně), 
což ji posouvá až někam na konec řady, za 
stavby důležitější. Ministerstvem kultury a 
Krajským národním výborem byly stanoveny 
tyto podmínky generální opravy staré fary:
• shromažďovací místnost bude vestavěna do 

jižního křídla staré fary, směrem k Labi;
• východní křídlo staré fary bude zbouráno;
• kostel bude bourán současně;
• celá rekonstruovaná stavba nesmí být větší 

než starý kostel;

• vchod nebude z náměstí;
• stavba nesmí svou architekturou připomí-

nat žádnou chrámovou monumentalitu;
• starý kostel a vše, co bude zabráno do ve-

řejného statku, bude vykoupeno;
• stavba má být provizorium cca. na 50 let;
• výstavba bude provedena bez přídělu mate-

riálu;
• podniky socialistického stavebnictví nemají 

na takové stavby výrobní kapacity.
Jaký z toho asi měli pocit naši dědové? 

Jistě si připadali jako v době po vydání Tole-
rančního patentu po roce 1781. Ale tomu se 
tehdy říkalo socialistický pokrok.

Znamenalo to nová zdlouhavá jednání, no-
vé a nové projekty, neboť se vždy našla nějaká 
zásadní chyba. Se stavebním povolením přišla 
nakonec i podmínka, že se musí starý kostel 
zbourat dřív, než započne oprava staré fary. 
Následovalo odvolání, protože tato podmínka 
nemohla být splněna. Toto se opakovalo tři-
krát. Těžká únava a skleslost provázela tuto 
dobu, která skončila personální výměnou 
v čele sboru k 31. 12. 1961.

Ta doba přinesla odůvodněné obavy o zánik 
sboru, neboť informovaní komunisté říkali: 
“Nakonec nebudete mít ani tu stodolu!“ Okre-
sní církevní tajemník v té době (29. 12. 1960) 
upozornil představitele sboru, že: „Žádný kos-
tel se stavět nebude, ale bude se bourat kostel 
starý." Naznačil, že bychom měli vzít za vděk 
Havířským kostelíčkem, že nám to s katolíka-
ma už projednal. "Stará fara bude bez náhra-
dy zbořena, z fary nové se stane Ředitelství 
Lázní. Farní úřad přenesete do domu na Žiž-
kově." Naznačil, že je mu divné proč předsta-
vitelé města jednají se sborem v rozporu 
s touto linií.

Buď chvála Pánu Bohu, že k tomu nikdy 
nedošlo! Presbyteři však poznali, že již nemají 
co ztratit. O osobní majetky je připravili ko-
munisté již v padesátých letech a o to posled-
ní, o vnitřní svobodu, o tu se připravit nedají. 
„Od milosrdenství Božího, říkali, nás nikdo a 
nic nemůže odtrhnout. To může jenom každý 
sám! Odtrhnout se od toho prsu života, zna-
mená živořit.“ Poznali, že společenství spolu-
věřících kolem Ježíše Krista je nese. V tomto 
poznání došlo k tak mohutnému vzepětí du-
chovních i fyzických sil u mnoha členů sboru, 
že si při dalších jednáních se státní správou 
vydobyli takový respekt, že s nimi bylo vážně 
a nakonec i korektně jednáno, což přineslo 
výsledek ve stavebním povolení za přijatel-
ných podmínek ze dne 15. 4. 1962.

Neváhali a ihned se pustili do díla. Kroni-
kář o tom píše: „Každý, jehož duch byl probu-
zen Bohem, se zúčastňuje na Božím díle. 
Představitelé sboru a církve, faráři i laici, mě-
šťané i venkované, muži i ženy. Všechny nás 
povzbudí a posílí, když vidíme na úpravě naší 
modlitebny muže i ženy z měst i z venkova, 
někoho z bratrské církve, bratry z jiných cír-
kví a jednot, všechny nás těší, když mezi nás 

(pokračování na str. 3)



Ve čtvrtek 2. 6. od 18:00 proběhlo ve sbo-
rových prostorách setkání nad tématem: Dez-
informace a mediální obezřetnost. Veřejnou 
diskuzi organizovala nezávislá platforma pro 
kultivaci mediální tvorby – Novinářský inku-
bátor.

Nejprve jsme měli možnost vyslechnout zá-
kladní informace o mediální obezřetnosti, 
proč se vlastně tzv. fake news šíří, jaký je 
obecný rozdíl mezi manipulačními zprávami 
(záměrně šířené informace, které sledují pros-
pěch zadavatelů) a motivačními zprávami (in-
formace, které informují ve prospěch dru-
hého) a jiné. Seznámili jsme se s mediálním 
slovníkem (hoax, click bait, phishing atd.) a 
také zazněla důležitá informace o webových 
stránkách nadačního fondu nezávislé žurna-
listiky (www. nfnz.cz). Tento fond se stará o 
tzv. MediaRating, což je transparentní, ne-
závislý nástroj určený k hodnocení dodržování 
novinářských standardů a celkovému zvyšo-
vání obecného povědomí čtenářů v České re-
publice. Na jeho stránkách je možné dohledat 
spoustu informací a mimo jiné si ověřit věro-
hodnost jednotlivých médií. 

Ještě před otevřením společné debaty byl 
položen důraz na kritické myšlení, které je 
důležitým a nezbytným nástrojem k vyhodno-
cení jakýchkoliv informací. Kritické myšlení je 
svým způsobem velice náročné (žádá si naši 
rozvahu, energii, čas na vyhodnocení), ale na-
dějně vyznělo, že kritickému myšlení se lze i 
pomalu učit a prohlubovat ho. Byl uveden pří-
klad z Finska, kde se kritickému myšlení začí-
nají učit již děti v mateřské školce. V této 
souvislosti jsme se dozvěděli, že dezinformá-
torům se nedaří ve Finsku proniknout do ve-
řejného prostoru, jednak díky vysoké vzdě-
lanosti obyvatel, ale i kvůli těžkému jazyku. 
Dostalo se nám několika praktických rad 

typu: nevažme se na jeden zdroj informací, 
nebojme se změn a srovnávání, dívejme se na 
všechny zprávy podobně jako když vybíráme 
maso u řezníka (prohlédněme si maso z růz-
ných stran, bez ohledu na slova prodávají-
cího).  

Po živé společné debatě každá domácnost 
dostala „malého průvodce“ do kapsy tzv. Sher-
lockovu příručku o falešných informacích. 
Shrnutí stručného návodu jak přistupovat 
k informacím, zprávám, o kterých nevíme, zda 
jsou pravdivé. Než konkrétní zprávě uvěříme a 
začneme ji sdílet,  měli bychom si uvědomit 
zda-li např.:

A) četl jsem jen titulek,
B) chybí jméno autora,
C) nezdá se mi fotka,
D) název média mi nic neříká,
E) ostatní média o zprávě nepíší.

A ještě větší pozornost máme zprávě věno-
vat, když:

F) je zpráva  emotivní,
G) chybí pohled z druhé strany,
H) má zpráva jen jeden zdroj.

Ne vždy se musí jednat o dezinformaci. Ale 
odpovědi na tyto otázky by měly napovědět, 
kdy by se měla zpráva, informace raději 
ověřit. 

Děkujeme všem, přednášejícím i hostům, 
snažme se myslet kriticky, hledat informace, 
ptát se.  Zůstávejme otevření, kritičtí, toleran-
tní a svobodní. A snažme se zbavit pohodl-
nosti, třebaže té myšlenkové. Protože, jak v té-
to veřejné diskuzi také zaznělo: „Proto, aby zlo 
zvítězilo, stačí, aby slušní lidé nedělali nic.”

Jiný názor není důvod k boji, ale k diskuzi
Miloslava HOFMANOVÁ

pírá základní orientace naší víry upřená na 
Kristovu oběť a jeho vzkříšení. Tato víra 
vždycky mířila a ukazovala do budoucnosti, ke 
zjevení všeho, co se díky Ježíši na tomto světě 
stalo v jeho moci a slávě. Kde víře tento roz-
měr chybí, kde se nedívá dopředu, kde není 
nesena dynamickou nadějí, pro kterou na sebe 
bere i utrpení, tam víra nežije výhledem k Je-
žíšovu příchodu. Žít z víry znamená odhalovat 
v tomto světě i tomuto světu znamení při-
cházejícího Krista. Příchod jeho království se 
nedá zadržet.  Je to událost, která se netýká 
jen jednotlivců, ale celých národů, celého kos-
mu. To platí nejen o Ježíšově příchodu, ale 
také o jeho kříži a vzkříšení. Adventní očeká-
vání nám totiž pomáhá porozumět těmto stě-
žejním událostem křesťanské víry do hloubky 
a plněji. Syn člověka zůstává Pánem. Jeho slo-
vo nepomine, on neopouští své věrné, ujímá 
se jich. Platí to pro všechny situace lidského 

trápení v rovině osobní, církevní i světové. 
Advent a Vánoce nás zvou k víře v konečné 
Kristovo vítězství, k naději, že on své králov-
ství prosadí, že toto království přichází právě 
v soužení a ve zmatku tohoto světa.

V jedné vánoční písni se zpívá: Jak září svě-
tlo do noci, tak chtěl lidem pomoci. Pro něho 
proto celý svět lze v novém světle uvidět. S Bo-
hem byl spojen jako syn a nás nazval lidem 
svým. Ze světa zla a starostí nás mocí víry 
vyprostí. Již radujte se, křesťané, protože se 
tak stane: „Bůh chce být s námi“ zpíváme, ó 
radujme se, křesťané. Kyrieleis.

Pane Ježíši Kriste, pomoz nám, ať ve všech 

zmatcích a nejistotách tohoto světa a našeho 

života dokážeme věřit ve tvá zaslíbení. Dej, ať 

znovu prožíváme radost z toho, že ty k nám 

lidem přicházíš. A ať ve tvé blízkosti nachází-

me naději pro budoucnost.  

Advent
(dokončení ze str. 1)

přijdou bratři faráři z druhých sborů, z celého 
seniorátu. Radujeme se z pomoci, kterou při-
spívá celá církev ke zdárnému budování Boží-
ho stánku. Stůjme při sobě, z města i venkova, 
muži i ženy, zlatníci i zedníci, kazatelé i laici. 
Pracujme při sobě, abychom dělali dílo Boží. 
Pak teprve to bude v pravdě Boží dům!“

„Můžeme s radostí pozorovati, jak další a 
další bratří a sestry se připojují k práci na 
budování nové modlitebny. Ti, kteří nemohou 
pomáhat rukama, podporují stavbu peněžní-
mi dary. Přemnozí, zúčastňují se obojím: pra-
cí i dary. Celou stavbu provázejí nepředsta-
vitelné obtíže materiální, i kvalifikované síly 
scházejí. To vyžaduje krajní trpělivost těch, 
jímž bylo dílo svěřeno. Jen vědomí, že nesta-
víme dílo své a pro sebe – jen „radost Hospo-
dinova“ je síla těch, kteří stavějí!“

Celé úsilí vrcholí v listopadu a na počátku 
prosince 1962. Všichni upírali své oči k datu 
16. 12. Stihneme to? Nakonec i tento den 
naplnili děkovnými zpěvy, modlitbami, že-
hnáním, básněmi a vzpomínkami. Oslavovala 
s námi v duchu opravdu celá církev, nejen 
evangelická. Byla to radost nad obrovským 
vítězstvím, neboť "Hospodin potřel nepřátele 
své a budoval svůj dům mezi námi". Co na 
tom, že z venku nenese atributy katedrál, 
uvnitř je však položen na drahokamech. Kdo 
je vnímavý, objeví je i dnes. A tak Hospodin 
potichu, bez hlučné reklamy, buduje svou ka-
tedrálu v našich srdcích dodnes!

Tenkrát mi bylo 16 roků, stál jsem obyčejně 
po boku svého tatínka a téměř denně, po celý 
rok jsme na přestavbě fary v modlitebnu pra-
covali. Začínalo se odpoledne, jak kdo mohl, 
končilo se pozdě večer. Nijak nám to ani na 
obtíž nepřišlo. Kdykoli vstupuji do modliteb-
ny, cítím tu zvláštní atmosféru vzájemnosti, 
která mezi budovateli tenkrát žila – a pokoru. 
Pokoru před Bohem, který neopouští své děti, 
ani dílo svých rukou. Co vybudoval, neopustí 
ani ve vzdálené budoucnosti. V tom mějme 
naději, naději nového života.

Nikdo z tehdejších presbyterů není mezi 
námi. Všichni již zemřeli. Na jejich památku 
připojuji k této vzpomínce jejich seznam. Ne, 
že by postavili modlitebnu pouze oni, řešili 
však všechny starosti a problémy z první ruky 
a mnozí z nich byli ostatním velkým příkla-
dem: Marie Čejková, vikářka, Jaroslav Hampl, 
kurátor a seniorátní kurátor, Václav Bezděčný, 
Bohuslava Čejková, Václav Dobiáš, Václav 
Douša, Jaroslav Fajman, Jaroslav Havlíček, 
František Horyna, Josef Kneř, Marie Kušková, 
Josef Lounek, Emil Menšík, Jaroslav Peřina, 
Jan Polnický, Ladislav Ruml, Miloslava Ru-
mlová, Zdenka Svobodová, Josef Cyrus, 
František Soukup, Antonín Zlámaný, Václav 
Hofman, Josef Gabriel, František Douša a 
Václav Třešňák. Jistě, na stavbě se podílelo 
mnoho dalších bratří a sester, ale všechny je 
zde vyjmenovat je mimo schopnost mé 
paměti.

Hospodin budoval…
(dokončení ze str. 2)
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Stalo se ve sboru

• Po prázdninové přestávce se opět rozbě-
hly kurzy češtiny pro ukrajinské uprchlíky. 
Ve třech skupinách se jich účastní kolem 25 
studentů. Kurzy probíhají v našich prosto-
rách, financuje je naše církev a vyučuje 
lektorka češtiny Radka Bernardová.
• V sobotu 17. září proběhl další, již 7. roč-

ník multižánrového festivalu GlorietFest. 
Ačkoli počasí nebylo ideální a v okolí pro-
bíhalo několik dalších akcí, opět přitáhl 
obrovské množství návštěvníků z Poděbrad 
i odjinud. Bohatý program obnášel koncerty 
kapel Athas na saoirse, The Incognito Band, 
Něco něco, Šoulet, Švihadlo, divadlo pro 
děti v podání uskupení Toy Machine, bese-
du s publicistou, investigativním novinářem 
a nymburákem Vladimírem Kmentou a 
mnoho dalšího. Výtěžek z festivalu převýšil 
částku 100 tisíc korun a je určen na pokra-
čování oprav zbylých teras a sklepa. Velké 
poděkování patří všem organizátorům a do-
brovolníkům, kteří připravovali program, 
vařili, pekli, prodávali, připravovali areál, 
uklízeli areál, konzumovali, přispívali. Roz-
ličným sborům dobrovolných hasičů (Pola-
bec, Písková Lhota, Ratenice) i evangelic-
kým (Mladá Boleslav, Nymburk), kteří zdar-
ma zapůjčili stany a materiál. Za finanční 
podporu městu Poděbrady, Středočeskému 
kraji a Českobratrské církvi evangelické.
• Rozeběhly se rovněž pravidelné sborové 

aktivity – biblické hodiny pro mladší a star-
ší děti v pátek od 13 a 14 hodin, setkání ma-
minek pod vedením Míly Hofmanové ve 
čtvrtek od 9 hodin, setkávání mládeže v pá-
tek zpravidla v 18.30. Bolestí je konfirmační 
cvičení, kde vzhledem k množství volnoča-
sových aktivit konfirmandů, není možné 
najít pravidelný společný termín, takže se 
scházíme nepravidelně v sobotu dopoledne 
či odpoledne. Má to i své výhody, máme 
více času než v týdnu.
• Po výkopových pracích při opravě hro-

mosvodů na faře zůstává cesta po každém 
dešti rozbahněná. Kanál před vstupem na 
faru neodtéká. 
• Mládež v počtu cca 10 členů se zúčastnila 

celocírkevního Sjezdu (nejen) evangelické 
mládeže, který se konal 23. – 25. září 
v Ostravě. Jeho tématem bylo „Ve víru 
víry“.
• Staršovstvo sboru v Brandýse nad Labem 

přijelo a v našich prostorách měli výjezdní 
jednání.
• Od pátku 30. září jsme rozjeli Česko-

ukrajinský klub stolních her. Vedení se uja-
la Anet Poláčková a každý pátek od 15 do 17 
hodin se jej účastní her chtivá skupina dětí. 
Klub je otevřený, přijít může kdokoli, zve-
me!
• První říjnovou neděli proběhly bohosluž-

by díkčinění. Sbírka na sociální a charitati-
vní pomoc vynesla 3 376 korun.
• Opět po čase k nám přijel pěvecký sbor 

mediků, aby u nás měl víkendové soustře-
dění.
• 22. října se v kostele se konal koncert 

k 25. výročí založení Smíšeného chrámového 
pěveckého sboru sv. Cecílie.
• Klempíři opravili okapy na střeše fary. 
• Do konce roku jedeme ve sboru za výhodné 

fixované ceny energií, od nového roku pře-
cházíme na ceny nové, státem zastropované.
• V sobotu 5. listopadu se konala podzimní 

brigáda především v areálu zahrady – hrabalo 
se především listí a likvidovaly nálety. Zúča-
stnilo se jí rekordní množství 20 pracantů 
všech generací, pohrabala se skoro celá zahra-
da, do technických služeb se odvezlo několik 
vozíků rumu a větví – přesto práce ještě zbylo 
obrovské množství.
• Byly dodělány hromosvody na střeše koste-

la. Při prohlížení různých starých dokumen-

tací jsme si povšimli, že hromosvody na 
kostele byly v plánech už při přestavbě Eklézie 
před dávnými lety. Snad nás to povede k to-
mu, abychom rozdělané věci pokud možno 
dodělávali tak, aby je nemuseli řešit naši ná-
sledovníci a mohli se věnovat jiným věcem.

Prosíme členy, aby nezapomněli
na zaplacení saláru (příspěvku člena sboru na činnost sboru a církve). 

V jarním vydání sborového dopisu podrobně rozepisujeme výdaje a příjmy sboru, víte, 
že nejsou zanedbatelné. Prosíme, aby ani vás příspěvek nebyl zanedbatelný. 

Víme, jak může být vaše finanční situace složitá, proto také prosíme,
abyste se v případě potřeby neváhali na sbor obrátit s prosbou o pomoc či dali vědět o 

někom, kdo by pomoc potřeboval. 

Díky vaší štědrosti můžeme být alespoň trochu solidární s těmi, kdo pomoc potřebují.

Členské příspěvky


